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ACTA DE SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT 

Mislata, 31 de gener de 2019    

Hora: 20:00 hores 

Per a procedir a la celebració de la sessió ordinària, degudament convocada, es 
reuneixen en sessió pública, presidida pel Sr. alcalde, CARLOS FERNÁNDEZ BIELSA, els regidors 
i les regidores: 

• MARÍA LUISA MARTÍNEZ MORA 
• JOSEFA LUJÁN MARTÍNEZ   
• JOSÉ LUIS GARCÍA GARCÍA 
• ALFREDO CATALÁ MARTÍNEZ 
• CARMEN LAPEÑA BUENO 
• JOSÉ FRANCISCO HERRERO MONZÓ 
• ANTONIO ARENAS ALMENAR 
• ANA MARÍA JULIÁN RUIZ 
• JOAQUÍN MORENO PORCAL 
• MARÍA CARMEN TARÍN DARROCHA 
• JAVIER SANTÉS ALPUENTE 
• DOLORES HORTELANO RAMÓN 
• JAIME LÓPEZ BRONCHUD 
• JOSEFINA SÁIZ GÓMEZ 
• ANTONIO SANCHIS NAVARRO 
• ALEJANDRO MARTÍNEZ MONTORO 
• FERNANDO GANDÍA ESCORIHUELA 
• JAVIER GIL I MARÍN 
• JOSÉ MARÍA GONZÁLEZ MURGUI 

 
 Assistits per Luis Ramia de Cap Salvatella com a secretari de la Corporació. Assistix 
l'interventor, Gustavo Adolfo Segura Huerta. 
 

Excusa la seua absència la regidora MARÍA TERESA PEÑARRUBIA GIL. 
 

 A instàncies del Sr. alcalde, es guarda un minut de silenci per les dones víctimes de la 
violència de gènere, en record a les dones assassinades des de l'última sessió. 
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 1. APROVACIÓ DE L'ESBORRANY DE L'ACTA DE LA SESSIÓ  ORDINÀRIA 
CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT DE MISLATA EL DIA 29 DE NOVEMBRE DE 
2018 

 
De conformitat amb allò que disposa l'article 91.1 del vigent Reglament 

d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, se sotmet per la 
Presidència a consideració de la Corporació l'esborrany de l'acta de la sessió ordinària 
celebrada pel Ple de l'Ajuntament el dia 29 de novembre de 2018, que ha sigut remesa 
als portaveus dels grups polítics, segons disposa l'article 80.2 del citat text legal. 

Sotmesa a votació l'acta de la sessió celebrada pel Ple de l'Ajuntament el dia 29 
de novembre de 2018, s'aprova per unanimitat. 

 
2. ENCÀRREC A l'EMPRESA MUNICIPAL NEMASA DE LA PRES TACIÓ DELS 

SERVEIS DE NETEJA DEL CENTRE SOCIOCULTURAL “LA FÀBR ICA”  
  
Es dóna compte del dictamen de la Comissió Informativa i de Control d'Interior i 

Benestar Social, favorable a la proposta de Conveni sobre encàrrec de la prestació dels 
serveis de neteja del Centre Sociocultural “La Fàbrica” per NEMASA. 

 
El Sr. Alcalde diu que, conforme a l'acordat en Junta de Portaveus, els punts dos 

i tres de l'ordre del dia es debatran conjuntament. 
 
 En un primer torn d'intervenció pren la paraula el portaveu del grup Ciudadanos, 

Sr. González Murgui, i assenyala que els dos punts comparteixen les mateixes 
qüestions quant als aspectes legals i tècnics de l'encàrrec a l'empresa pública NEMASA 
per part de l'Ajuntament, amb l'única excepció del pressupost, ascendint l'encàrrec de 
prestació del servei de neteja al Centre Sociocultural “La Fàbrica” a la quantitat de 
23.057,53€ mentre que l'encàrrec de la prestació de serveis de consergeria, 
manteniment i neteja del Pavelló Municipal “La Canaleta” ascendeix a la quantitat de 
94.535,89€; afig que han estudiat també els informes d'Intervenció així com tot el 
referent al conveni regulador i que, per tant, el seu vot serà favorable. 

 
 A continuació, pren la paraula el portaveu del grup Compromís per Mislata, Sr. 

Gil i Marín, i diu que el seu grup està d'acord amb la proposta, atés que pensen que tot 
el que siga remunicipalitzar serveis és positiu, però que caldrà controlar els llocs i les 
condicions de treball de les persones que vagen a exercir les tasques encomanades, 
doncs encara que entenen que aquestes condicions, tractant-se d'una empresa pública, 
es mantindran o fins i tot es milloraran, els sorgeix un dubte respecte als horaris que es 
plantegen en l'acord; en aquest sentit volen saber si aquests podrien ser modificats pels 
tècnics de l'Ajuntament en cas d'alguna necessitat. 
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 En el torn del grup Popular intervé el Sr. Martínez Montoro, que comença dient 
que el primer que vol assenyalar és que l'equip de govern està deixant cada vegada 
més la gestió de l'Ajuntament en l'empresa pública NEMASA, exemple d'això és que 
des de la seua constitució fins que el grup PSOE va entrar a governar, aquesta empresa 
pública només tenia dos encàrrecs, el manteniment de jardins i arbratge, i la neteja 
viària, però des que governa el grup PSOE li han encomanat 10 serveis, és a dir, s'està 
traient la gestió pròpia de l'Ajuntament amb l'objectiu que la duga a terme l'empresa 
pública; continua dient que aquesta situació, que a priori pot no tindre majors 
connotacions sobre aquest tema, sí que les té, i la més important és que a NEMASA la 
controla el grup PSOE, acaparant tots els llocs del consell d'administració, de manera 
que l'oposició no té ni veu ni vot en l'empresa pública, per la qual cosa la falta de 
transparència és palesa, entorpint la funció fiscalitzadora i de control de l'oposició; a 
més, afig, segons l'estat de previsió d'ingressos i despeses de NEMASA per a 2019, 
l'empresa pública compta amb un pressupost pròxim als 5 milions d'euros, la qual cosa 
posa encara més de manifest la  importància que té que l'oposició tinga tota la 
informació i que puga exercir aquestes funcions de fiscalització i control. 

 
Afirma que el que es pretén per l'equip de govern és que els serveis que prestava 

abans l'Ajuntament a través d'empreses privades el realitze en aquest moment 
l'empresa pública, i la seua motivació, segons s'esgrimeix en les propostes de l'Alcaldia 
és el següent: “amb aquest encàrrec es pretén millorar la qualitat de la prestació de 
l'esmentat servei, en benefici dels usuaris i obtindre una major eficiència en la gestió i 
optimització de gestió dels recursos públics”. 

 
Respecte a aquests motius, diu el Sr. Martínez Montoro que, d'una banda, des 

del punt de vista econòmic i segons la documentació que se'ls ha facilitat, s'extrau de 
manera clara que el cost que presta el servei l'empresa pública no suposa cap estalvi a 
l'Ajuntament, de fet, hi ha un extrem que necessiten siga explicat, ja que si NEMASA 
emet factures sense IVA per no estar subjecta a aquest, això no hauria de suposar un 
cost menor a l'Ajuntament? No obstant això, assenyala, en la documentació observen 
que NEMASA facturarà el mateix import que facturaven aquestes dues empreses 
privades incloent els impostos que abonaven,  per exemple, respecte de la prestació 
del servei de consergeria, manteniment i neteja del Pavelló de “La Canaleta”, servei que 
prestava l'entitat mercantil OSGA, S.L., ho feia per un import anual de quasi 86.000€ 
sense impostos, 104.000 amb impostos i, no obstant això, en el conveni facilitat amb 
l'empresa pública NEMASA, el cost anual d'aquest servei és el d'import superior i no 
l'inferior, cosa que no entenen. 

 
Respecte de l'import del servei de neteja de “La Fàbrica”, continua dient, amb 

l'empresa privada que gestionava aquest servei el cost era de 22.000€ anuals abans 
d'impostos i de 26.500€ aproximadament després d'impostos; ara amb NEMASA, 
segons el conveni, el cost per a l'Ajuntament serà el mateix amb impostos, és a dir que 
no serà la base; per tot l'exposat sol·liciten que s'explique. 
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 D'altra banda, afirma, respecte a la millora en la qualitat en la prestació dels 

serveis, diu que volen saber què és el que es millorarà realment, ja que en la 
documentació que tenen en el seu poder res es diu sobre aquest tema. Destaca també, 
i així ho diu la documentació i el conveni, que aquesta decisió d'encarregar aquests 
serveis a l'empresa pública suposa la subrogació de personal, amb les implicacions que 
això suposa per a NEMASA, i la pregunta del seu grup sobre aquest tema és: s'ha fet 
una estimació de quants treballadors se subrogaran? es contractaran més treballadors 
o després l'empresa pública subcontractarà amb una empresa privada aquest servei?; 
en aquest sentit vol recordar que amb l'encàrrec de la recollida de residus sòlids urbans, 
es va afirmar en reiterades ocasions que es municipalitzava el servei, no obstant això, 
quan l'encàrrec es va portar a NEMASA l'empresa pública el que va fer va ser 
subcontractar a una empresa privada, per tant, volen saber en aquest aspecte com 
actuarà NEMASA. 

 
 Afig que també els agradaria preguntar si no haguera sigut millor licitar des del 

propi Ajuntament aquest servei ja que, com per tots és sabut, en un entorn competitiu 
com l'actual els preus s'ajusten cada vegada més i l'oferta es millora, per la qual cosa 
volen saber si aquesta solució s'ha arribat a plantejar. 

 
 Per a finalitzar, diu que el que estan fent és extraure una gran part de la gestió 

de l'Ajuntament perquè siga l'empresa pública NEMASA la que duga a terme, una 
empresa pública que controla l'equip de govern, on l'oposició té moltes dificultats per a 
exercir la labor de fiscalització i de control; una empresa pública en la qual regna 
l'obscurantisme, en la qual no se sap ni com fan ni com desfan, ni com realitzen les 
contractacions, i que compta amb un pressupost de 5 milions d'euros que per a res és 
menyspreable, i és per tot això pel que sol·licita que l'equip de govern responga a les 
qüestions plantejades. 

 
 
 Pren la paraula la portaveu del grup PSOE, Sra. Martínez Mora, que comença la 

seua intervenció dient que la majoria de respostes a les preguntes plantejades estan en 
la documentació facilitada, com el tema de la subrogació, el tipus de conveni, nombre 
de treballadors, nombre d'hores, etc.; tot es troba en l'estudi econòmic i de viabilitat de 
la gestió del servei, i indica al grup Popular que estan a la seua disposició els diferents 
tècnics municipals que han elaborat els informes que integren l'expedient per a 
qualsevol consulta sobre aquests. 

 
 Com a aclariment, afig que NEMASA, com a empresa pública, porta una 

comptabilitat sobre la base del Pla General Comptable i consolida els comptes amb 
l'Ajuntament, d'altra banda, el seu capital social com a empresa pública és 100% capital 
de l'Ajuntament, la qual cosa vol dir que és fiscalitzada per l'Ajuntament i per l'interventor 
municipal, la qual cosa posa de manifest la seua transparència. 
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 A continuació, li diu al grup Popular que és més que evident que el seu grup 

aposta per la gestió privada, però el grup PSOE aposta, sempre que siga viable i factible, 
per serveis públics i de gestió pública; en aquest sentit, li recorda al Sr. Martínez Montoro 
que l'empresa pública va ser creada pel grup PSOE i només amb els vots a favor del 
grup d'Esquerra Unida i del mateix grup PSOE, abstenint-se el grup Popular, per la qual 
cosa el seu grup, ja en aquest moment, no volia una empresa pública. 

 
 És cert, afig, que tots els encàrrecs de servei a l'empresa pública les ha fetes 

pràcticament el grup PSOE, perquè preferia gestió pública en comptes de gestió privada, 
i encara que a vegades esta última oferisca un menor cost això no significa que oferisca 
un millor servei. Posa d'exemple d'aquesta bona gestió pública la gestió del pàrquing 
de Mislata, el manteniment dels parcs públics infantils, el servei de control del Mercat, 
la conservació i explotació dels panells de publicitat, el servei de neteja i consergeria de 
la piscina coberta, la gestió del parc infantil de trànsit, i, quant al servei de recollida de 
residus sòlids urbans, respon al Sr. Martínez Montoro que les parts que es van 
externalitzar van ser només aquelles que per qüestions d'enginyeria no es podien dur a 
terme, com per exemple és el safareig de camions; assenyala a més que en aquest cas 
concret l'estalvi que s'ha tingut amb l'empresa pública ha sigut de 567.000€ a l'any que, 
si es multipliquen pels 8 anys de contracte, l'estalvi que ha suposat la gestió pública 
d'aquest servei és de quasi 2.500.000 €. 

  
 Continua dient que ara a aquests serveis s'afegiran la prestació del servei de 

neteja de “La Fàbrica” i el servei de consergeria, manteniment i neteja del pavelló “La 
Canaleta” que paral·lelament compleixen amb l'objectiu d'estabilitat pressupostària i 
amb el de sostenibilitat financera; en tots dos encàrrecs de gestió les raons que prevalen 
no suposen un major cost en absolut i, en aquest sentit, li diu al Sr. Martínez Montoro 
que per a l'Ajuntament l'IVA és un cost, ja que no se'l dedueix, a més, amb aquest tipus 
de gestió s'obtenen sinergies amb personal d'altres àrees que poden compartir, 
economies d'escala que es poden assumir per part de l'empresa pública, i no hi ha 
benefici industrial, i a tot això cal afegir la disponibilitat 100% i 24 hores de l'empresa 
pública, cosa que amb una empresa privada no es té. Respecte a l'adaptació d'horaris, 
i en resposta al portaveu del grup Compromís, diu que el proposat és una base, i en 
funció de com es veja el funcionament l'empresa pública podrà distribuir, mentre que 
una empresa privada se cenyeix al que s'haja posat en contracte i canviarà o no en 
funció de la seua conveniència.   

 
 A continuació, li respon al Sr. Martínez Montoro respecte a la falta d'informació 

de l'empresa pública, i diu que pot quedar amb el seu gerent i aquest el podrà informar 
de totes les qüestions i dubtes que tinga, i quant al que diu que el grup Popular no està 
en el consell d'administració, els recorda que van ser ells els que van instaurar que els 
grups de l'oposició no estigueren en el Consell. A més afig, una empresa pública, igual 
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que qualsevol altra empresa, té una junta general, i tots els presents saben que els 21 
formen part d'aquesta Junta General. 

 
 Per tot l'exposat, conclou dient que efectivament hi ha un estalvi, però que per al 

grup PSOE, més que el que hi haja un estalvi quantiós, la qual cosa es pretén amb 
l'encàrrec de gestió d'aquests dos serveis a l'empresa pública és que siga eficaç, eficient 
i que es millore encara més si cap el servei que es dona a la ciutadania; afig que si es 
tenen en compte aquestes 3 premisses tot és positiu i si a més s'estalvien encara que 
només siguen 2.000€, benvinguts. En definitiva, el que es pretén és millorar el servei. 

 
 En segon torn no intervenen el Sr. González Murgui ni el Sr. Gil i Marín. 
 
 Pren la paraula el Sr. Martínez Montoro, i diu que, si el grup PSOE aposta per 

l'empresa pública, llavors per què el tanatori el van donar en concessió a una empresa 
privada?, per què no es va gestionar de manera pública?; per al seu grup tot això suposa 
una contradicció evident. A continuació, pregunta per què el major contracte de 
l'Ajuntament, que és el de recollida de residus urbans, que es podia haver licitat amb el 
mateix estalvi, el fan des de l'empresa pública, quan al final l'externalitzen a una 
empresa privada. Respecte dels dos encàrrecs que es tracten en el Ple, diu que de la 
documentació s'extrau que el cost per a l'Ajuntament és el mateix, i no saben per què, 
ja que si NEMASA factura sense IVA, per què no ho fa llavors per les bases i no pel 
total? 

 
 Atenent a tot això, diu a la Sra. Martínez Mora, que les preguntes eren molt 

simples, però no les ha respostes, i tampoc ha respost la resta de preguntes sobre les 
contractacions, o sobre si s'externalitzarà o no una part del servei, com s'ha fet amb la 
recollida de residus sòlids urbans. Li diu a la Sra. Martínez Mora que aquestes són les 
qüestions que ell ha plantejat i que ella no ha contestat, ha mirat al passat i només ha 
dit el que tenia escrit, per la qual cosa torna a demanar a la Sra. Martínez Mora que li 
conteste a totes aqueixes qüestions. 

 
 Pren la paraula la Sra. Martínez Mora i diu que totes aquestes preguntes estan 

totes contestades en la documentació, no obstant això, intentarà en aquesta segona 
intervenció anar contestant-les. 

 
 Continua dient que la gestió d'aquests dos serveis, tant el de “La Fàbrica” com el 

del pavelló d'esports “La Canaleta”, formen part del plantejament polític i projecte de 
legislatura del govern del PSOE, que ha apostat sempre per la gestió pública, i 
considerant també la situació econòmica, que exigia rendibilitzar pressupostàriament 
tots els contractes, han anat a poc a poc municipalitzant determinats serveis tan 
prompte els ha sigut possible. 
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 Respecte a la pregunta del Sr. Martínez Montoro referent el Tanatori de Mislata, 
assenyala que ha sigut un gran error comentar-ho, ja que aquesta gestió no costa diners 
a l'Ajuntament de Mislata i no obstant això sí que li ingressa diners a l'any; respon també 
dient-li que el major contracte que ha fet l'Ajuntament no ha sigut la de la gestió dels 
residus urbans, sinó que va ser el puntazo que el PP va fer amb el contracte de la gestió 
de l'aigua a Aigües de València, on es van gastar tota la concessió en tot just dos anys, 
i aquesta sí ha sigut la major decisió que ha pogut tindre l'Ajuntament de Mislata, i no la 
del tanatori. 

 
 Torna a repetir que no és cert que no hi haja estalvi en aquests serveis, i li recorda 

al Sr. Martínez Montoro que el Govern d'Espanya ha realitzat un Reial decret de pujada 
de salaris que també afecta a l'empresa pública, i potser és per això que no entén el 
desfasament que hi ha entre les xifres, i afig que, encara incloent-hi tot això, segueix 
sense suposar un major cost, sinó que ocorre tot el contrari. 

 
 Finalitza dient que l'empresa pública està a la seua disposició per a plantejar 

totes aquelles qüestions consideren, o a través de les comissions, perquè posteriorment 
es puguen contestar, i no vindre al Ple amb tota aqueixa bateria de dubtes que, com ja 
ha comentat, estan resoltes en els dos expedients. Encara així, afirma, els convida al 
fet que pregunten als tècnics municipals o a l'empresa pública tots els dubtes que 
tinguen sobre la gestió pública d'aquests dos serveis.   

 
 Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, amb 15 vots a favor (Grup PSOE, grup 

Compromís i grup Ciutadans-Mislata) i 5 vots en contra (grup Popular), va adoptar el 
següent acord: 

 
 La societat mercantil és una de les formes de gestió directa de serveis i activitats 

per les entitats locals, conforme al que s'estableix en l'art. 85 de la Llei 7/1985, 
Reguladora de les Bases del Règim Local. 

 
L'Ajuntament de Mislata compta amb una societat mercantil de capital 100% 

municipal, NETEJA, MANTENIMENT I SERVICIS DE MISLATA, S.A. (NEMASA). L'art. 
2 dels seus Estatuts estableix que “La Societat que es crea té com a objecte social: 

 
Gestionar el servei de recollida de fem, el servei de neteja viària i altres serveis 

relacionats amb la conservació i manteniment de zones verdes i altres espais públics. 
 
……………………. 
 
La gestió i explotació de serveis o activitats econòmiques per compte propi o que 

se li encarregue o encomane com mig propi o servei tècnic de l'Ajuntament, en relació 
amb els aparcaments o altres equipaments, edificis o instal·lacions públiques”. 
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NEMASA, empresa municipal de l'Ajuntament de Mislata, és apta per a rebre 
encàrrecs de gestió de serveis i prestacions específiques per ser una societat pública 
de capital íntegre del mateix i tindre el caràcter de mig propi personificat d'acord amb el 
que s'estableix en l'article 32 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del 
Sector Públic (LCSP). 

 
El funcionament òptim de les instal·lacions municipals del Centre Sociocultural 

“La Fàbrica”, inclou la necessitat de cobrir els serveis de neteja necessaris de totes dues 
instal·lacions.  En l'actualitat, aquests serveis objecte de l'encàrrec ja són prestats per 
RECOLIM SERVEIS, S.L. segons contracte formalitzat entre aquesta empresa i 
l'Ajuntament amb data 15 de febrer de 2017, prorrogat per un any amb efecte 16 de 
febrer de 2018 i que finalitza el present exercici.. 

 
Actualment, es considera convenient que aquestes tasques siguen realitzades 

per NEMASA, mig propi de l'Ajuntament. Amb aquest encàrrec es pretén millorar la 
qualitat de la prestació de l'esmentat servei, en benefici dels usuaris i obtindre una major 
eficiència en la gestió i optimització de gestió dels recursos públics. 

 
L'estudi econòmic financer realitzat assegura la viabilitat d'aquesta forma de 

prestació de les referides activitats. 
 
Les relacions entre l'Ajuntament i l'empresa es regiran pel conveni adjunt a la 

present proposta. En aquest conveni es disposen les activitats concretes a realitzar per 
la mercantil així com el preu i la forma de cobrament dels serveis realitzats en el marc 
d'aquest, delimitant els drets i deures d'Ajuntament i empresa. Totes aquestes 
previsions, i en particular quant a activitats a realitzar per la mercantil, els mitjans 
personals i materials que es destinaran al servei, podran ser completades per la pròpia 
empresa en el Pla Anual, que se sotmetrà a l'aprovació del Consell d'Administració o 
Òrgan competent d'acord amb els Estatuts Socials i apoderaments vigents de la 
mercantil. 

  
Serà també el Pla d'Empresa anual el que establisca en el moment de la seua 

aprovació el cost estimat del servei i el cànon a satisfer per l'Ajuntament per la realització 
d'aquest. L'Ajuntament haurà d'aprovar les condicions concretes de prestació dels 
serveis i activitats encomanades, així com la quantia de les aportacions econòmiques a 
realitzar a l'empresa, i efectuarà la corresponent consignació en el seu pressupost anual. 

 
 
 Vist l'informe de Secretaria de 21 de gener de 2019. 
 
 Vist l'informe d'lntervenció Núm. 0058/2019 de 24 de gener de 2019. 
 
S'acorda: 
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 1. Encarregar a l'empresa municipal NEMASA, amb efectes a partir del 16 de 

febrer de 2019, la Prestació dels serveis de neteja del Centre Sociocultural “La Fàbrica” 
de Mislata per NEMASA. 

 
 2. Aprovar el conveni regulador de les relacions entre l'Ajuntament de Mislata i 

NEMASA per a la gestió de l'activitat encomanada. 
 
 3. Les condicions de prestació de les referides activitats per l'empresa, així com 

la quantia de les aportacions a realitzar per l'Ajuntament, seran les establides en el 
conveni adjunt a la proposta i donarà lloc a la corresponent consignació en el seu 
pressupost anual. 

 
 4. Autoritzar l'Alcaldia per a la realització de les actuacions necessàries per a 

l'efectivitat del present acord. 
 
 
3. ENCÀRREC A l'EMPRESA MUNICIPAL NEMASA DE LA PRES TACIÓ DELS 

SERVEIS DE CONSERGERIA, MANTENIMENT I NETEJA DEL PA VELLÓ 
D'ESPORTS “LA CANALETA”  

 
 Es dóna compte del dictamen de la Comissió Informativa i de Control d'Interior i 

Benestar Social, favorable a la proposta de Conveni sobre encàrrec de la prestació dels 
serveis de consergeria, manteniment i neteja del pavelló d'esports “La Canaleta” per 
NEMASA. 

 
(L'assumpte va ser debatut conjuntament amb el punt 2 de l'ordre del dia, el debat 

es reflecteix en el punt anterior) 
 
 Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, amb 15 vots a favor (grup PSOE, grup 

Compromís i grup Ciudadanos-Mislata) i 5 vots en contra (grup Popular) va adoptar el 
següent acord: 

 
La societat mercantil és una de les formes de gestió directa de serveis i activitats 

per les entitats locals, conforme al que s'estableix en l'art. 85 de la Llei 7/1985, 
Reguladora de les Bases del Règim Local. 

 
L'Ajuntament de Mislata compta amb una societat mercantil de capital 100% 

municipal, NETEJA, MANTENIMENT I SERVICIS DE MISLATA, S.A. (NEMASA). L'art. 
2 dels seus Estatuts estableix que  “La Societat que es crea té com a objecte social: 

 
Gestionar el servei de recollida de fem, el servei de neteja viària i altres serveis 

relacionats amb la conservació i manteniment de zones verdes i altres espais públics. 
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……………………. 
 
 
la gestió i explotació de serveis o activitats econòmiques per compte propi o que 

se li encarregue o encomane com mig propi o servei tècnic de l'Ajuntament, en relació 
amb els aparcaments o altres equipaments, edificis o instal·lacions públiques”. 

 
 
NEMASA, empresa municipal de l'Ajuntament de Mislata, és apta per a rebre 

encàrrecs de gestió de serveis i prestacions específiques  per ser una societat pública 
de capital íntegre del mateix i tindre el caràcter de mig propi personificat d'acord amb el 
que s'estableix en l'article 32 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del 
Sector Públic (*LCSP). 

 
El funcionament òptim de les instal·lacions esportives municipals del pavelló 

d'esports “La Canaleta”, inclou la necessitat de cobrir els serveis de consergeria, 
manteniment i neteja necessaris de totes dues instal·lacions.  En l'actualitat, aquests 
serveis objecte de l'encàrrec ja són prestats per OSGA, S.L. segons contracte 
formalitzat entre aquesta empresa i l'Ajuntament amb data 5 de febrer de 2015, 
prorrogat per dos anys amb efecte 6 de febrer de 2017 i que finalitza el present exercici. 

 
Actualment, es considera convenient que totes dues tasques siguen realitzades 

per NEMASA, mitjà propi de l'Ajuntament. Amb aquest encàrrec es pretén millorar la 
qualitat de la prestació de l'esmentat servei, en benefici dels usuaris i obtindre una major 
eficiència en la gestió i optimització de gestió dels recursos públics. 

 
L'estudi econòmicofinancer realitzat assegura la viabilitat d'aquesta forma de 

prestació de les referides activitats. 
 
Les relacions entre l'Ajuntament i l'empresa es regiran pel conveni adjunt a la 

present proposta. En aquest conveni es disposen les activitats concretes a realitzar per 
la mercantil així com el preu i la forma de cobrament dels serveis realitzats en el marc 
d'aquest, delimitant els drets i deures d'Ajuntament i empresa. Totes aquestes 
previsions, i en particular quant a activitats a realitzar per la mercantil, els mitjans 
personals i materials que es destinaran al servei, podran ser completades per la pròpia 
empresa en el Pla Anual, que se sotmetrà a l'aprovació del Consell d'Administració o 
Òrgan competent d'acord amb els Estatuts Socials i apoderaments vigents de la 
mercantil. 
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Serà també el Pla d'Empresa anual el que establisca en el moment de la seua 
aprovació el cost estimat del servei i el cànon a satisfer per l'Ajuntament per la realització 
d'aquest. L'Ajuntament haurà d'aprovar les condicions concretes de prestació dels 
serveis i activitats encomanades, així com la quantia de les aportacions econòmiques a 
realitzar a l'empresa, i efectuarà la corresponent consignació en el seu pressupost anual. 

 
 Vist l'informe de Secretaria de 21 de gener de 2019. 
 
 Vist l'informe d'lntervenció Núm. 0059/2019 de 24 de gener de 2019. 
 
S'acorda: 
 
 1. Encarregar a l'empresa municipal NEMASA, amb efectes a partir del 7 de 

febrer de 2019, la Prestació dels serveis de consergeria, manteniment i neteja del 
pavelló d'esports “La Canaleta” de Mislata per NEMASA. 

 
 2. Aprovar el conveni regulador de les relacions entre l'Ajuntament de Mislata i 

*NEMASA per a la gestió de l'activitat encomanada. 
 
 3. Les condicions de prestació de les referides activitats per l'empresa, així com 

la quantia de les aportacions a realitzar per l'Ajuntament, seran les establides en el 
conveni adjunt a la proposta i donarà lloc a la corresponent consignació en el seu 
pressupost anual. 

 
 4. Autoritzar l'Alcaldia per a la realització de les actuacions necessàries per a 

l'efectivitat del present acord. 
 
 
4. MOCIÓ DEL GRUP CIUDADANOS-MISLATA PER A LA REGUL ACIÓ 

MUNICIPAL DE L'ÚS DE VEHICLES DE MOBILITAT PERSONAL  (VMP) A LA 
NOSTRA POBLACIÓ  

 
 Es dóna compte del dictamen de la Comissió Informativa i de Control d'Interior i 

Benestar Social, favorable a la Moció del grup municipal Ciutadans per a la regulació 
municipal de l'ús de vehicles de mobilitat personal (VMP) en el nostre municipi. 

 
En un primer torn d'intervenció, el portaveu del grup Ciudadanos-Mislata, Sr. 

González Murgui, procedeix a l'exposició de la presa d'acords. 
  
 Continua dient que la DGT, a la fi de 2016, instava els ajuntaments a fer 

ordenances sobre aquest tema, i el defensor el poble, l'any 2017, va emetre una 
recomanació perquè s'elaborara la normativa sobre autoritzacions, condicions d'ús, 
assegurament i limitacions de circulació dels VMP, amb l'objectiu de garantir la seguretat 
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de tots els usuaris dels espais públics urbans de la ciutat, i s per això que el seu grup 
creu que Mislata no ha de quedar al marge i ha d'actuar en conseqüència. 

 
 En aquest sentit, assenyala que des de 2015-2016 no s'ha legislat res sobre 

aquest tema, la DGT segueix sense fer res, encara que sí és cert que els ajuntaments 
de grans capitals, com Madrid, Barcelona, Saragossa o Sevilla, ja tenen ordenances 
però cal esmentar que la més arriscada o avançada és la de l'Ajuntament de Gandia, 
que proposa per a la utilització dels VTM tres requisits: primer que porten un jupetí 
reflector, segon que porten un casc i tercer, que tinguen una assegurança de 
responsabilitat civil. 

 
 Afirma que amb això no vol dir que des del seu grup vulguen coartar o restringir 

aquest tipus de vehicles, simplement demanen que es pose ordre, i creen que 
l'Ajuntament és la primera eina que ha de fer-lo, principalment per la seguretat dels 
vianants. 

 
 Pren la paraula el portaveu del grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i diu 

que el seu grup ja en una comissió va preguntar si es tenia previst per part del govern 
municipal realitzar algun tipus de modificació en l'ordenança per a adaptar-la a aquests 
tipus de vehicles, ja que és evident que hi ha un problema i cal donar-li solució. 

  
 En aquest sentit, afirma, creuen que la proposta del grup Ciudadanos solucionarà 

almenys part d'aquesta problemàtica, per la qual cosa ja avança que el vot del seu grup 
serà favorable. 

 
 D'altra banda, afig que s'alegra que el seu company del grup Ciudadanos se 

sume a aquest tipus d'iniciatives tot i que al mateix critique les polítiques de mobilitat del 
govern de València de Grezzi i de Ribó, quan les coses que es proposen són les 
mateixes que porta ell justament al Ple; en qualsevol cas, al seu grup li sembla 
adequada la proposta de Ciudadanos, entre altres coses perquè a Mislata es tenen 
serioses deficiències en mobilitat, que s'espera que s'agreugen amb l'increment 
d'habitants, i per tant de vehicles, en el nucli urbà. 

 
 Continua dient que és evident que des de les diferents administracions, i Mislata 

hauria de sumar-se, cal fomentar l'ús, no solament del transport públic, sinó també 
d'aquest tipus de vehicles de mobilitat personal, que resoldrien molts dels problemes 
actuals de mobilitat que no solament es pateixen a Mislata sinó també a tota l'àrea 
metropolitana de València, i és important que en el municipi es comencen a posar en 
pràctica polítiques per a pacificar el trànsit, i posa com a exemple el Carrer Sant Antoni, 
que parteix el municipi en dos, la qual cosa impedeix a vegades la convivència i la unió 
del propi municipi, sent un problema que haurien d'afrontar com més prompte millor. 
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 Conclou dient que amb la proposta del grup Ciutadans per a regular aquest tipus 
de vehicles es podrien solucionar part d'aquests problemes, però no ha d'acabar ací i 
s'ha de seguir en la línia de millorar el trànsit en el municipi de Mislata, sobretot davant 
la prevista arribada de molts més vehicles i ciutadans, i que espera que aquesta moció 
tire avant amb la major celeritat possible. 

 
 Pren la paraula el portaveu del grup Popular, Sr. López Bronchud, que comença 

dient que s'ha llegit tot el punt proposat per Ciudadanos, i vol aclarir que el seu grup 
sempre llig tota la documentació que se'ls facilita, i diu a la Sra. Martínez Mora que, 
sabent que ell aqueixa setmana no ha pogut tindre reunió en NEMASA, podia almenys 
haver fet el comentari d'una altra manera. En aquest sentit, diu que ell pot entendre que 
es diga que el seu discurs o el del seu grup no agrada, o les seues propostes, ja que tot 
això entra en el debat polític, però dir que l'oposició no treballa és un atac gratuït per a 
tractar de donar una imatge que no pot comprar. 

 
 Entrant en l'assumpte a tractar, diu que defensen la proposta del Sr. González 

Murgui, però abans vol assenyalar que, com els han acostumat des del Govern al fet 
que quan presenten una moció no es pose temporalització o data d'execució, ja que 
després aquestes dates no es compleixen i que en el seu lloc es pose sempre l'afegitó 
que “els tècnics han d'estudiar-ho” i que es farà quan es puga, les propostes que venen 
a Ple es queden lamentablement en poc més que “paper mullat”; i això es contradiu 
amb el motiu de la pròpia moció, que és la de l'interés general i quan l'interés general 
en una administració xoca amb el paper mullat, que per al Govern són totes les 
propostes que parteixen de l'oposició, és quan es té un problema molt greu. 

 
 Continua dient que aquest problema, el tenen perquè hi ha dues maneres de 

governar, una és la previsió i l'altra és la resposta; la previsió és saber avançar-se a les 
qüestions que venen, i en aquest cas concret dels VMP, o el que col·loquialment 
coneixem com a “patinets elèctrics”; ja se sabia que no era una moda  sinó alguna cosa 
que venia a instal·lar-se en la nostra societat, per la qual cosa s'havia d'haver començat 
a redactar una ordenança; d'altra banda, la resposta és saber respondre quan ja tenim 
generat el conflicte, i la veritat és que l'aparició d'aquests nous vehicles està ocasionant 
una sèrie de problemes que fa 10 anys no teníem. Respecte a la moció diu que també 
comparteixen que es tracta d'una qüestió d'interés general que cal tirar avant al més 
prompte possible, millor ahir que demà, tot això per una senzilla raó, i és que el govern 
ha demostrat al llarg de tota la legislatura que el que té data mai arriba i el que no té 
data ni tan sols existeix, i aquesta segona part és més preocupant. 

 
 En el torn del grup PSOE intervé la Sra. Julián Ruiz, que comença dient que per 

al seu grup també es tracta d'una qüestió d'interés general i que és necessària, no 
solament perquè a Mislata hi ha un gran volum de vehicles de caràcter personal, sinó 
perquè a Mislata viuen 50.000 persones en 2 km2, de manera que la tinença d'un o fins 
a dos vehicles per família en un xicotet espai multiplica el problema. 
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  No obstant això, assenyala que han tingut cautela amb aquest tema, perquè la 

societat està evolucionant de manera molt ràpida, de manera que s'ha passat del boom 
de l'automòbil, on famílies arribaven a tindre fins a 3 vehicles, a passar a una dècada 
en la qual el “motosharing” o el “carsharing” i tot el que comporta la utilització de vehicles 
compartits i la utilització també de vehicles no contaminants està en auge, tot això per 
sort, però cal prendre serioses decisions sobre aquest tema. 

 
 Continua dient que la societat progressa a una velocitat de vertigen, i hi ha 

confrontació entre aspectes que sempre s'han considerat així enfront d'altres aspectes 
que han evolucionat de manera molt ràpida, només cal veure les notícies sobre el 
conflicte que hi ha entre el tema dels taxi i els VTC. Assenyala que la irrupció dels 
vehicles de mobilitat personal ha sigut sobtada, òbviament no es pensa que siga una 
moda passatgera, de fet la DGT s'està prenent molt de debò la utilització d'aquests 
vehicles, especialment des dels últims mesos, ja que hi ha hagut diversos accidents. 

 
 
 Tot això, assenyala, ha succeït de forma sobtada i imprevisible, no solament per 

a Mislata sinó per a tot Espanya, fins i tot molts països d'Europa, i per tant, també per a 
la DGT, que és l'ens que ha de regular aquestes situacions, que va salvar una mica el 
buit legal que hi havia respecte a aquest tipus de vehicles manant aquesta instrucció de 
2016 que el Sr. González Murgui cita en la moció. 

 
 És veritat, diu, que aqueixa instrucció convidava als Ajuntaments a l'elaboració 

d'ordenances pròpies i donava una sèrie de recomanacions, d'una banda, proposava 
que els VMP no s'equipararen als que utilitzen l'espai de circulació d'un vianant, però 
alhora tampoc es consideraven vehicles de motor, llavors ací hi havia un buit legal en el 
qual cada ajuntament ha regulat una mica en la mesura que ha considerat, i fins i tot, 
com ha esmentat el Sr. González Murgui, a Gandia s'ha obligat al fet que les persones 
que usen aquests vehicles porten un jupetí reflector, mentre a Madrid o Barcelona, no 
ha sigut necessari; prossegueix dient que és cert que els sembla necessari que a Mislata 
hi haja també una ordenança sobre aquest tema però, com ha comentat, la normativa 
està evolucionant en aquests últims mesos a una velocitat que no es pot preveure, de 
fet cal esperar una mica a regular aquests vehicles, perquè aqueixa mateixa setmana 
la DGT ha anunciat en premsa, que publicaran un Reial decret que els regularà, i si la 
fan tocaria modificar-la en qüestió de mesos. 

 
 Afig també que no han esmenat la moció, perquè entenen que, encara que es 

vote a favor i encara que en la moció posa que es realitze al més prompte possible, com 
serà al llarg d'enguany quan la DGT dictamine, llavors es pot esperar, encara que, això 
sí, els tècnics hauran de determinar-ho, però ells creen que el més assenyat és esperar 
abans de fer l'ordenança. 
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 Conclou dient que en el segon punt s'estendrà una mica més en el que serà 
aquest futur Reial decret del qual de moment encara no es té data. 

 
 En segon torn d'intervenció pren la paraula el Sr. González Murgui, que diu que 

entén l'argumentació que ha donat la Sra. Julián Ruiz respecte a aquest tema i, 
efectivament, el que es demana en la moció és que s'estudie per part dels tècnics 
municipals la seua elaboració al més prompte possible; afig a més que aquesta 
regulació per la DGT serà una Llei, i si és una Llei, com és lògic, és de rang superior al 
de l'ordenança municipal, per la qual cosa prevaldrà la llei i per a finalitzar agraeix el 
suport de tots els grups polítics a la moció que està segur que la ciutadania de Mislata 
agrairà. 

 
 En aquest segon torn d'intervenció no fan ús de la paraula el Sr. Gil i Marín ni el 

Sr. López Bronchud. 
 
 Pren la paraula la Sra. Julián Ruiz, que comença responent al Sr. López i li diu 

que efectivament hi ha dues maneres de governar: la que quan adquireixes un 
compromís i el compleixes, i la que quan adquireixes un compromís no el compleixes; 
en aquest sentit convida al fet que s'enumeren les mocions que han tingut l'afegitó “al 
més prompte possible” o “que s'estudie pels tècnics” i que no s'hagen complit per part 
del Govern, i finalitza reiterant que el més prudent és esperar que isca aquest Reial 
decret i sobre la base d'ell regular, la qual cosa no significa falta de prevenció, sinó que 
és prudència. 

 
 Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels membres assistents, 

va acordar aprovar la següent moció: 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Més prompte que tard hem d'abordar aquest fenomen que es produeix en tots 

els entorns urbans de la geografia espanyola. Segons els criteris establits per la Direcció 
General de Trànsit (DGT), els Vehicles de Mobilitat Personal (*VMP) són “vehicles 
capaços d'assistir a l'ésser humà en el seu desplaçament personal i que per la seua 
construcció, poden excedir les característiques dels cicles i estar dotats de motor 
elèctric”. Per tant, ni es poden assimilar a la figura del vianant, ni catalogar-los com a 
vehicle de motor. 

 
  En els últims anys, la proliferació d'aquest tipus de vehicles ha sigut més 

que evident, trobant actualment una gran varietat dels mateixos circulant pels carrers. 
L'increment d'usuaris de VMP en els últims temps ha sigut molt significatiu. Així, segons 
dades recents proporcionades per l'Associació d'Usuaris de Vehicles de Mobilitat 
Personal a Espanya, el nombre d'usuaris que utilitzen un VMP de forma habitual per als 
seus desplaçaments en les principals ciutats es multiplica anualment per tres. Sobre 



 

 

AJUNTAMENT DE MISLATA 
Pl. De la Constitució, 8 

46920 MISLATA (VALÈNCIA) 
www.mislata.es 

 

 

aquest tema afegir que l'última xifra que es maneja és de prop de 300 accidents amb 
ferit i un mort durant 2018. 

 
  Com és de suposar, la incorporació d'aquests vehicles als nostres carrers 

ha generat nous reptes en la concepció de les ciutats, ja que han de compartir espai 
amb la resta d'usuaris. Per aquest motiu, la Direcció General de Trànsit (DGT) va emetre 
a la fi de 2016 una instrucció proposant una sèrie de criteris sobre aquest tema. En ella, 
recomanava als ajuntaments desenvolupar una normativa específica, concorde a la 
situació i circumstàncies concretes de cada localitat, que regulara les limitacions a la 
circulació, autoritzacions específiques i qualsevol altre aspecte necessari. També el 
Defensor del Poble, va emetre l'any 2017 una recomanació perquè s'elaborara la 
normativa sobre autoritzacions, condicions d'ús, assegurament i limitacions de 
circulació dels VMP, amb l'objectiu de garantir la seguretat de tots els usuaris dels espais 
públics urbans de la ciutat. 

 
A més, en els últims temps, han sorgit empreses que ofereixen el lloguer d'aquest 

tipus de vehicles, de forma similar al de bicicletes i que ha generat certa polèmica per 
l'absència de regulació sobre aquest tema en algunes ciutats. Madrid i Barcelona ja 
compten amb ordenances reguladores específiques dels *VMP i altres ciutats es troben 
tramitant-les, adaptant aquestes a les necessitats de cada localitat, sent la tendència 
general la d'equiparar el seu ús al de les bicicletes, la qual cosa converteix aquest 
procés en molt més senzill, ràpid i beneficiós per a tots. A més, l'arribada dels *VMP 
comporta una reducció de l'ús de vehicles de tracció, com els cotxes i les motocicletes, 
alguna cosa que sens dubte contribueix a millorar la sostenibilitat i la cura al medi 
ambient, incidint positivament en la qualitat de vida de la ciutat 

 
 S'acorda: 
 
1. Que s'estudie per part dels tècnics municipals l'elaboració –al més prompte 

possible- d'una ordenança municipal específica, com ja existeix en altres ciutats, per a 
la regulació dels (VMP) a Mislata. 

 
2. Que mentrestant, per part de la Policia Local extreme el control dels  VMP i 

aplicació de manera exhaustiva el que sobre aquest tema indique l'actual ordenança de 
trànsit. 

 
3. Donar trasllat de tots aquests acords als mitjans de comunicació especialment 

als de titularitat municipal. 
 
 
5. MOCIÓ DEL GRUP CIUDADANOS-MISLATA PER A MATERIAL ITZAR LA 

FIGURA SANITÀRIA DE LES INFERMERES ESCOLARS EN ELS CENTRES 
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D'ENSENYAMENT DE LA C.V I DOTARA A MÉS A AQUESTS CE NTRES DE 
DISPOSITIUS D'EMERGÈNCIA EN ASFÍXIA PER ENNUEGADA  

 
 Es dona compte del dictamen de la Comissió Informativa i de Control d'Interior i 

Benestar Social, favorable a la Moció del grup municipal Ciutadans per a materialitzar 
la figura sanitària de les infermeres escolars en els centres d'ensenyament de la C.V. i 
dotar a més a aquests dispositius d'emergència en asfíxia per ennuegada, així com de 
l'esmena presentada pel grup PSOE (R.E. 1902). 

  
 En primer torn d'intervenció pren la paraula el portaveu del grup Ciutadans-

Mislata, Sr. González Murgui, que vol en primer lloc fer la següent matisació respecte al 
text de la moció: on diu “per a materialitzar la figura sanitària de les infermeres escolars” 
vol afegir “personal sanitari escolar” per a no usar un llenguatge sexista; a continuació 
procedeix a la llegir els motius de la moció i presa d'acords. 

 
 Atenent a tot l'exposat, vol aclarir que no es tracta d'una infermera o infermer a 

l'ús que es dedique a curar ferides, sinó que es tracta d'un professional preparat per a 
desenvolupar funcions tals com el seguiment sanitari dels alumnes, la prevenció de la 
salut,  la promoció de bons hàbits i una formació sanitària; es tracta d'una figura àmplia 
que requereix de molta implicació amb el que es refereix a la sanitat dels més joves i 
dels xiquets; afig que també plasmen en la moció la instal·lació en tots els centres 
escolars d'equips d'emergència *antiasfixia per ennuegada, en definitiva, del que es 
tracta és d'invertir en sanitat escolar. 

 
 Pren la paraula el portaveu del grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i diu 

que el seu grup està d'acord amb la moció, però vol fer dues puntualitzacions, en primer 
lloc, respecte als sistemes anti-ennuegada, diu que ja estan instal·lats en els centres 
escolars, i així ho ha verificat el seu grup, i quant a la figura del personal sanitari en els 
centres educatius, diu que ja existeix una resposta del *Govern del *Botànic, ja s'està 
estudiant la proposta del consell d'infermeria, i que encara que pensen que és una bona 
mesura i que segurament s'implantarà, requereix d'un període d'estudi per a veure la 
seua viabilitat i la seua implantació; finalitza dient que el vot del seu grup serà favorable. 

 
 Pren la paraula el portaveu del grup Popular, Sr. López Bronchud, i diu que li 

agradaria que en les segones intervencions aclariren si hi ha o no cal posar-ho en marxa, 
per no anar aprovant mocions que ja estan en funcionament i que necessiten tindre per 
tant més informació sobre aquest tema; i vol aclarir que quan diu que es pot governar 
prevenint o resolent no vol dir que no hagen més maneres de governar, sinó que el que 
vol dir és que davant un fet, o es preveu el fet i se li posa una ordenança i es fita abans 
que arribe, o si el fet arriba i no ha donat temps de preveure'l, es responga, és a dir, 
davant el conflicte, que s'actue. 
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Al respecte de la qüestió de les dates, vol assenyalar que en un Ple de 2016 per 
exemple, es va acordar que l'Ajuntament anava a cobrar menys al veïnat per demanar 
documents en la planta baixa, i 3 anys després no s'ha posat en marxa; així mateix, al 
març de 2016 el PP va demanar que es baixaren les llicències d'obertura d'establiments 
per a ajudar el comerç local de Mislata, aprovant-se pel Ple,o i el 2019, tres anys 
després, tampoc s'ha posat en marxa; és per això que quan el seu grup demana que 
cal posar data a les qüestions i aquestes cal complir-les, ho diuen perquè quant a les 
mocions que el seu grup ha presentat es troben que, encara tenint dates, segueixen en 
el calaix dels justos, i seria molt interessant que almenys el que s'aprova en Ple es 
portara a la pràctica. 

 
 Finalitza dient que li agradaria escoltar les segones intervencions de Ciutadans i 

Compromís, i que s'assenyale també qui serà aqueix personal sanitari, saber si aqueixa 
responsabilitat li l'estem donant als directors de centre o als professors, o si hi haurà 
personal extra per a complir aqueixes funcions, i reitera que tot el que estan traslladant 
al debat, seria molt interessant que el pogueren fitar per a comprendre-ho una mica 
millor, a més de saber si ja s'està fent, per la qual cosa ell ha entés de l'esmena del grup 
PSOE, o si, com diu el portaveu de Ciutadans cal posar-lo en marxa. 

 
 En representació del grup PSOE, intervé la Sra. Julián Ruiz, que agraeix 

l'explicació i diu que han sigut tan previsors que el que els està sol·licitant el Sr. 
González Murgui ja ho han fet per “motu proprio”, perquè el veuen molt necessari; 
prossegueix dient que aquesta moció té dues parts, d'una banda parla de dotar als 
centres de dispositius anti-ennuegada, i respecte a aquest punt vol assenyalar, tal com 
comentava el Sr. Gil i Marín, que aquests ja estan en els centres escolars de Mislata, i 
aclareix que no els ha posats la Conselleria, sinó que els ha posats el seu grup, per 
entendre que era una cosa necessària, ja que  és un dels accidents que més preval a 
les aules; i d'altra banda, aquesta moció sol·licita materialitzar la figura del professional 
d'infermeria en els centres escolars. 

 
 Respecte de la part dels dispositius anti-ennuegada, assenyala que hi ha moltes 

possibilitats que un xiquet s'ennuegue o s'asfixie en un centre, més que res perquè en 
moltes situacions els xiquets s'estan alimentant, i aqueix procés a vegades no es fa com 
s'ha de fer, i a més estan en contacte amb materials i xicotetes peces, de fet la societat 
valenciana de pediatria indica que els xiquets de 3 a 12 anys pateixen molts més 
ennuegades, o fins i tot hi ha moltes més morts produïdes per asfíxia, que les morts que 
puguen a veure, per exemple, per accident de trànsit, així, en a Espanya s'estima que 
es produeixen fins a 1.400 morts per ennuegada en total, no solament en els centres 
escolars, per això els educadors, tant famílies com professionals de l'educació, tenen 
clar que els xiquets menors de 4 anys no han de menjar fruita seca, han d'anar amb 
compte amb els globus, que els objectes xicotets estiguen fora del seu abast, que els 
joguets estiguen homologats,..  i moltes altres situacions que no es poden preveure. És 
per això, explica, que ells van voler avançar-se a aquesta situació, i casualment el dia 
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que el Sr. González Murgui tramitava aquesta moció per registre, acabava el procés 
d'instal·lació d'aqueixos dispositius anti-ennuegada en els col·legis, culminava aqueix 
dia perquè prèviament s'havien reunit amb tots els equips directius, se'ls va explicar que 
això era possible posar-ho en els diferents col·legis, ells al seu torn ho van consultar al 
claustre i al consell escolar, on es troben representats tots els estaments educatius, des 
de les famílies fins a associacions veïnals, i després, els centres que van estar disposats 
a tindre-ho en els seus els col·legis, van rebre formació, a la qual no solament van acudir 
docents, sinó també famílies, mares i pares que  estan inscrites en el *ANPA i també 
personal PAS, conserge i personal de menjador, que és on més es pot produir aquest 
accident; així doncs, aclareix, tot aqueix procés va acabar la primera setmana de gener, 
que va ser quan al mateix temps es va registrar aquesta moció; en aquest sentit 
òbviament, estan a favor que aquesta necessitat haja de ser coberta, i al fet que s'haja 
d'instar a la conselleria que ho pose en la resta de municipis. 

 
 En relació amb el segon punt, vol comentar que l'atenció als xiquets, a xiquets 

malalts crònics, l'educació per a la salut i l'educació sexual, i fins fins i tot la prevenció 
de perills i promoció d'hàbits de vida saludables, són necessaris, i qui millor que un 
professional de la sanitat per a fer-ho; referent a això, i atés que les competències en 
educació i sanitat estan delegades a les comunitats autònomes, cadascuna aquest tema 
l'ha resolt de manera diferent, així, per exemple, Madrid sí ha publicat que posarà en 
marxa la figura del professional d'infermeria, i a la Comunitat Valenciana, des de l'any 
2016 està en marxa un protocol que posa en coordinació a la conselleria de sanitat i la 
conselleria d'educació; aquest protocol consisteix bàsicament en el fet que quan els 
centres tinguen necessitat que personal d'infermeria vaja al centre per diferents motius, 
el director del centre té potestat per a avisar al centre de salut que aqueixa necessitat 
ocorre en el seu centre, llavors una infermera visita el centre els dies i hores estipulats 
pel facultatiu, esmenant o cobrint d'aquesta forma aqueixa necessitat. 

 
 Afirma que per tot això, i atés que aquest protocol està en marxa i de moment 

està funcionant, el seu grup ha considerat necessari esmenar la moció, fent referència 
al fet que aquest protocol existeix, instant a la conselleria que continue complint-ho i 
que, en el cas que aquest no siga suficient, s'estudie la implantació d'aquesta figura de 
forma gradual en els centres escolars, ja que sense l'esmena els resultava impossible 
votar a favor la moció. 

 
 En segon torn d'intervenció, pren la paraula el Sr. González Murgui, que comença 

dient que coincideix amb l'explicat per la Sra. Julián Ruiz i que, efectivament la moció 
està estructurada en dos blocs; respecte al primer, que fa referència al personal sanitari 
en els centres escolars diu que el motiu de la moció és que, com ja s'està esgotant la 
legislatura del Govern del Botànic, i atés que, encara que és veritat existeix aquest 
protocol, aquesta figura de personal sanitari a la Comunitat Valenciana no existeix, i no 
obstant això Madrid ja té 500 infermers/as, el seu grup pensa que seria interessant 
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moure's en aquest sentit, sobretot per a donar resposta a un sector tan vulnerable com 
és la infància, encara que entén l'esperit de l'esmena i la votaran a favor. 

  
 Al respecte del segon bloc de la moció, diu que vol aclarir que el seu grup no 

tenia coneixement que s'estaven posant en pràctica aquests dispositius anti-ennuegada, 
possiblement potser perquè s'ha obviat aquesta informació en la comissió corresponent, 
no diu siga per malícia sinó per distracció. Afirma que el seu grup està a favor que 
l'Ajuntament haja posat aquests dispositius però vol assenyalar que amb la seua 
proposta ells van un pas més enllà, i el que ells volen, a través d'aquesta moció és que 
tots els col·legis de la CV estiguen dotats d'aquests dispositius i a càrrec de la 
Generalitat Valenciana, ja que és la que té competències en la matèria, ja que és 
possible que no tots els municipis tinguen disponibilitat econòmica per a la seua 
instal·lació. 

 
 En segon torn, no fa ús de la paraula el Sr. Gil i Marín. 
 
 Pren la paraula el Sr. López Bronchud i diu que, després de l'exposat per la Sra. 

Julián Ruiz els sorgeix un dubte, ja que si va ser el 10 de gener quan es presentava 
aquesta moció, i aqueix dia o en aqueixes setmanes, segons el que ha entés, ja estava 
posat en marxa, no entén llavors per què es debat en el Ple; a més, segons recorda, la 
setmana del 24 de gener van tindre una comissió d'interior, on aniria a debat la moció, i 
allí es podria haver donat aquesta explicació, entre altres coses perquè si el que 
s'aprovarà ja està en marxa, és que estan tots perdent el temps, i s'està fent perdre 
temps a la ciutadania. 

 
 Conclou dient que, si ja està posat en marxa, enhorabona per la labor, però 

Ciudadanos llavors hauria d'haver retirat la seua moció; en qualsevol cas, el seu grup 
votarà favorablement la proposta. 

 
 Pren la paraula la Sra. Julián Ruiz, que comença dient, que just el dia que el Sr. 

González Murgui presentava la moció, es van trobar, i ell anava llegint la nota de premsa 
en la qual deia que ja estaven instal·lats aquests dispositius, i en aqueix moment li va 
explicar que l'esperit de la moció era fer-li veure a la Conselleria aquesta necessitat i 
sol·licitar-los la instal·lació d'aquests dispositius en tots els municipis de la C.V., que si 
ja estaven posats a Mislata que era una bona notícia, però volia que això tinguera una 
extrapolació fora de l'àmbit local; afig que és ella no és qui per a dir-li al Sr. González 
*Murgui si deu no retirar la seua moció i, d'altra banda, la qual cosa ha fet el seu grup 
és esmenar la part referent als professionals d'infermeria, instant a la Conselleria que 
seguisca amb el protocol però que si en algun moment es considera necessari, o algun 
equip directiu considera que és insuficient, llavors que estudien la viabilitat de la posada 
en marxa d'aqueix professional d'infermeria en els centres escolars. 
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 Conclou dient que per tot això no li sembla fútil discutir la moció, primer, perquè 
s'extrapolarà a altres municipis si ells donen el seu suport, i segon perquè, si falla el 
protocol, que tinguen en compte que ells ja van recomanar la realització d'un estudi per 
a saber si això era suficient. 

 
  
 Conclòs el debat, se sotmet a votació l'esmena de substitució parcial (R.E.1902) 

presentada pel grup PSOE, que és aprovada per unanimitat dels presents, quedant per 
tant incorporada a la presa d'acords. 

 
 A continuació, se sotmet a votació el fons de l'assumpte i el Ple de l'Ajuntament, 

per unanimitat dels membres assistents, acorda aprovar la següent moció: 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
 El Grup Municipal Ciudadanos-Mislata recull el plantejament del Consell 

d'Infermeria de la Comunitat Valenciana (CECOVA) en el sentit de sol·licitar a la 
Conselleria d'Educació, Investigació, Cultura i Esport la instauració de la figura sanitària 
de la infermera escolar en els centres educatius de la Comunitat Valenciana. 

 
 Segons ha informat CECOVA, la presència permanent d'una infermera escolar 

en el centre educatiu afavoriria, al costat de factors com la prevenció o el foment d'hàbits 
saludables, la tranquil·litat per a les famílies amb xiquets amb malalties cròniques. 

  
El Consell d'Infermeria també insisteix en l'increment del nivell de seguretat i 

formació sanitària que suposaria la presència d'un professional d'infermeria en els 
col·legis. 

  
No estem parlant d'una infermera que es dedique a curar ferides i contusions, es 

tracta d'un professional completament preparat per a desenvolupar funcions tals com el 
seguiment sanitari dels alumnes, prevenció de la salut, promoció de bons hàbits i 
formació sanitària, ha explicat el CECOVA. 

 En la proposta s'exposa també la voluntat que la infermera escolar participe, 
complementant-se amb els educadors, en l'orientació en temes tan importants com 
alimentació, pràctica de l'esport, descans, conductes addictives i educació sexual. 

 
 Aquesta petició ha sorgit en conéixer l'aprovació per part del Parlament Andalús 

d'una proposició no de llei sobre la implantació progressiva de la figura de la infermera 
escolar en els col·legis durant el pròxim curs escolar 2017/18. 

 
 La proposta del CECOVA, dirigida al conseller Vicent Marzà, posa l'accent en els 

òptims resultats obtinguts en els llocs on s'ha instaurat, tant en la contribució 
d'assistència professional sanitària a l'alumnat com a la resta de la comunitat educativa. 
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La iniciativa no és nova, com ja assenyala CECOVA,  de fet en altres comunitats 

ja existeix aquesta figura com és el cas d'Andalusia i la nostra comunitat no pot estar 
en el vagó de cua d'aquesta proposta perquè va en joc la salut i les vides dels nostres 
xiquets/as. 

  
Als Estats Units, França i Suïssa ja tenen personal d'Infermeria en els col·legie. 

Països de referència en tots els rànquing de rendiment escolar. I sabem que a Madrid 
hi ha unes 500 infermeres escolars en centres públics. De fet Murcia té signats també 
un conveni entre els responsables d'Educació i de Salut per a implantar aquesta mesura 
de les infermeres escolars. 

  
A Andalusia, la iniciativa aprovada, que s'aplicarà de forma progressiva i previ 

estudi per les parts implicades en el pròxim curs, sorgeix de la inquietud dels progenitors, 
que anomenaven a les associacions de pares i mares reclamant personal sanitari en 
els centres escolars per a atendre els seus fills. 

 
 D'aplicar-se la mesura en tots els centres escolars finançats amb diners públics, 

expliquen des del sindicat d'infermeria, suposaria la incorporació a les aules andaluses 
d'un total de 4.881 infermeres, “per a donar cobertura a cadascun dels centres docents 
amb els quals compta Andalusia en totes les etapes educatives” el sindicat *Satse, 
valora aquesta incoativa com «un valor afegit» al sistema educatiu de la Comunitat. 

 
     
 S'acorda: 
 
1. Instar el Govern Autonòmic de la Comunitat Valenciana a continuar complint 

amb l'acord establit entre la Conselleria d'Educació, Cultura i Esport i la Conselleria de 
Sanitat Universal i Salut Pública, el qual assegura l'atenció sanitària específica en 
centres educatius i en cas de ser insuficient, a estudiar la implantació de manera gradual 
en tots els centres escolars de la nostra geografia de la figura del professional 
d'infermeria. 

 
2. També, dotar a tots els centres escolars de dispositius mèdics anti-ennuegada, 

que atenguen les contingències per emergències en asfíxia que puguen produir-se. 
 
3. Donar trasllat de tots aquests acords als mitjans de comunicació especialment 

als de titularitat municipal. 
 
  
 6. MOCIÓ DEL GRUP POPULAR PER A PROTEGIR I DEFENSAR  LA 

CONVIVÈNCIA SOCIAL, LA  NEUTRALITAT INSTITUCIONAL I  ELS SÍMBOLS 
NACIONALS  
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 Es dóna compte del dictamen de la Comissió Informativa i de Control d'Interior i 

Benestar Social, favorable a la moció del grup municipal Popular per a protegir i 
defensar la convivència social, la neutralitat institucional i els símbols nacionals. 

 
 En primer torn d'intervenció pren la paraula el portaveu del grup Popular, Sr. 

López Bronchud, que procedeix a exposar els motius i la presa d'acords de la moció, i 
finalitza la seua exposició dient que la moció defensa molt clarament una sèrie de 
principis i de valors que des del PP creuen que cal representar, i entén que hi ha altres 
grups que també els defensen, i el que volen precisament és això, que hi haja un exercici 
de llibertat, de democràcia i de força per a mantindre un concepte que és part de la 
nostra història. 

 
 En aquest primer torn d'intervenció no fa ús de la paraula ni el portaveu del grup 

Ciudadanos, Sr. González Murgui, ni el portaveu del grup Compromís, Sr. Gil i Marín, ni 
la portaveu del grup PSOE, Sra. Martínez Mora. 

 
 En segon torn d'intervenció pren la paraula el Sr. González Murgui, que comença 

dient que en aquest cas els companys del grup Popular li han posat en un destret, ja 
que no sap molt bé com encaixen en l'activitat local de Mislata aquesta moció però, no 
obstant això, votaran a favor. 

 
 
 Pren la paraula el Sr. Gil i Marín, que comença la seua intervenció dient-li al Sr. 

López Bronchud, que sap que a ell li encanten les Falles, encara que desconeix si li 
agrada la paella o l'orxata, però a ell li agraden aquestes tres coses, que considera són 
tres símbols de la història i la cultura valenciana, i això no vol dir que a qualsevol 
valencià li hagen d'agradar aquestes tres coses per a poder dir-li que és un bon valencià; 
en aquest sentit, li diu que una vegada més porten al Ple una moció política tirant de 
manual per a diferenciar entre el bon espanyol i el mal espanyol, de manera que aquells 
que s'identifiquen amb els símbols nacionals o constitucionals ho seran, i aquells que 
no s'identifiquen no ho seran. 

 
 Continua dient-li al Sr. López Bronchud que així com ell segurament sí que 

s'identifica amb la Corona i la Prefectura d'Estat del nostre país, perquè ell no es pot 
identificar, senzillament perquè aquesta no ha sigut triada democràticament, no obstant 
això, sí que hi ha altres símbols amb els quals, molt al seu pesar, sí que s'identifica, com 
per exemple amb el Sr. Rajoy, ja que va ser elegit democràticament president, o com 
en aquests moments amb el Sr. Sánchez; és per això, assenyala, que el dia que el cap 
d'Estat decidisca presentar-se a unes eleccions i siga triat democràticament pels 
ciutadans i ciutadanes d'aquest país, si ix triat, llavors ell serà el primer defensor del Rei. 
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 Prossegueix dient que per al seu grup els símbols que importen no són tant les 
figures, les banderes, els himnes, etc. sinó les persones, que són el vertader símbol que 
haurien de defensar amb ganes i amb força, i posa com a exemple al Govern del 
*Botànic, que entre altres coses es caracteritza per defensar la cultura, la història, la 
llengua valenciana,..  però on ha posat l'accent principalment és en les polítiques socials, 
i exemple d'això és la implantació d'una renda valenciana d'inclusió, que és la segona 
renda en volum de tot l'Estat, només superada pel País Basc, i altres exemples són la 
baixada d'IRPF, beneficiant a les rendes més baixes, l'increment de les beques i ajudes 
als estudiants, la posada en marxa d'una xarxa de distribució de llibres per a avançar 
cap a l'educació pública gratuïta, l'establiment de la sanitat pública universal, l'eliminació 
del copagament farmacèutic etc.., i tot això, diu, són per a ell els autèntics símbols que 
s'haurien de defensar. Afig que també cal defensar el respecte de cada ciutadà i 
ciutadana a identificar-se o no amb un símbol, que ell no li'ls imposarà a ningú, ni tampoc 
els dirà que símbols han de defensar, que cal respectar-los, evidentment que sí, però 
no es té per què estar d'acord, i conclou dient que al seu grup li fa l'efecte que el que 
pretén el grup Popular amb aquesta moció és, en definitiva, diferenciar entre el bon 
espanyol i el mal espanyol. 

 
 Pren la paraula el Sr. López Bronchud, que comença dient que el sorprén que Sr. 

González Murgui diga que aquesta moció no va amb els mislaters, quan acaben 
d'aprovar una moció del grup Ciutadans en la qual demanava l'atenció sanitària per a la 
resta dels col·legis de la Comunitat Valenciana, quan a Mislata ja s'està fent; en aquest 
sentit, li diu que ell cree que al final defensar els símbols i els valors és també defensar 
els símbols i valors dels quals viuen a Mislata. 

 
 Al respecte de les paraules del Sr. Gil i Marín, sobre el Botànic i el “govern de les 

persones”, diu que li agradaria que diguera, tal com es llig en premsa, que tenim les 
llista d'espera en sanitat més llarga de la història, ja que fins a Mónica Oltra, la seua 
companya de partit, ha reconegut que per a atendre els xiquets a la Comunitat 
Valenciana ara mateix cal anar al conveni privat-públic perquè en un altre caso no se'ls 
pot atendre, i és que al final tenen un discurs amb la pancarta i un altre diferent quan 
governen. 

  
 Diu també al Sr. Gil i Marín que sí que li agraden les falles, la paella i l'orxata, i 

moltes més coses, i les que no li agraden, perquè les tolera, i les que li agraden no 
intenta imposar-les, però el problema que tenim en aquest país últimament és que 
conviuen en el soroll. 

  
Prossegueix dient que a ell ni al seu grup el poden acusar de fer política, quan la 

resta de grups en la primera intervenció no ha parlat per a guardar-se, com es diu 
col·loquialment, “les deu últimes”, i això també és fer política, i ell ha parlat en el primer 
torn perquè defensen aquesta moció, i en aquest segon per a dir una cosa molt clara, 
és valencià i és espanyol, com tots els presents, i a més vol dir que ho són però pensant 
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de manera diferent, afortunadament, perquè això precisament és la llibertat, una llibertat 
que en aquest país, li agrade o no, amb els seus encerts o els seus errors, ens els va 
donar la Constitució. 

 
 Afirma que Espanya no és un concepte que s'haja de discutir, per molt que hagen 

decidit fer soroll amb aquesta qüestió, i ells entenen que alguns, per excessiva 
responsabilitat, sempre han callat, i creu que ha acabat el moment de callar, cal deixar 
de costat els silencis i donar pas a la paraula. Diu que el Partit Popular va presentar en 
el Congrés dels Diputats una proposició de llei que reivindicava exactament el mateix 
que hui en aquest saló de Plens, només els va donar suport a Ciutadans, i la resta de 
partits van decidir clarament quina era la decisió del seu vot; el que reivindiquen en nom 
de tots és que ningú que exerceix un càrrec públic el faça des de l'ostentació de la pròpia 
ideologia política, que ho faça des del servei al ciutadà, que ha de guiar-nos, i el fan 
perquè no s'abuse dels espais públics, que els corresponen a tots; la vinculació entre 
democràcia i Estat no és una qüestió que diga ell o el PP de Mislata, sinó que és una 
qüestió que el Tribunal Suprems assenyala, i assenyala a més dient que els actes que 
es realitzen i les seues decisions s'han d'ajustar sempre al caràcter democràtic, i 
lamentablement, els que segueixen l'actualitat s'estan trobant en els últims mesos amb 
molts actes que no obeeixen al caràcter democràtic; amb la seua proposta defensen la 
llibertat, i evidentment la llibertat d'expressió, però els qui representen a les institucions 
han de ser neutrals política i ideològicament perquè tenen una obligació o un mandat 
que és la de representar-nos a tots, i només sota la democràcia i sota la Constitució 
estan convençuts que acabaran amb el soroll, només sota la llibertat i la franquesa 
podrà retornar-se aqueix enteniment, que ha de ser més fort i més lliure cada dia. Afirma 
que la unitat d'Espanya, la sobirania Nacional o la contundència democràtica no poden 
ni deuen tremolar mai, no sota els *órdagos secessionistes ni l'enfrontament entre iguals, 
ni entre aquells que se senten especials per pertànyer a un poble, a una província o a 
una comunitat autònoma determinada; la proposta del seu grup, la qual cosa cerca és 
el suport comú de tots els ciutadans i no solament dels qui necessiten governar les 
institucions, i el silenci no pot fer còmplices als qui han abraçat sempre a la Constitució 
i s'asseguen part d'ella i, per descomptat, el mutisme no pot ser una vegada més la 
resposta davant els qui volen fer fallida Espanya, i això és senzillament el que diu 
aquesta moció, el sentit de la mateixa és molt clar. 

 
 Pren la paraula la Sra. Martínez Mora, que comença dient que novament el grup 

Popular, porta a debat una política de principis i arguments que la Constitució ja 
protegeix i reflecteix en el seu articulat. Assenyala que fa a penes un mes, concretament 
el 27 de desembre, van celebrar aqueix 40 aniversari de la Constitució; el grup PSOE 
no pretén, i menys a 4 mesos de les eleccions, entrar en la carrera que en aquest 
moment mantenen els partits conservadors de l'arc parlamentari espanyol per a 
demostrar qui és més i qui és menys constitucional: els valors i principis com a 
progressista garanteixen sense cap estridència que l'essència democràtica i 
constitucional blinda el nostre ADN com a organització política en els quasi cent 
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quaranta anys que tenim en aqueixa motxilla de la història, el PSOE és un partit i un 
moviment polític constitucional i democràtic, per tant, i sense entrar en extravagàncies, 
votaran a favor de la moció perquè per al seu grup garantir la convivència és una 
obligació de tots i de totes, defensar al convivència social és una garantia, i protegir els 
símbols nacionals és una forma elegant de ser més democràtic, però no necessiten 
colpejar-se el pit per a reivindicar-se com a espanyols, per a ells primer és ser 
demòcrates i defensar la llibertat i la igualtat per damunt de tot, vegeu la llei d'igualtat, 
o aqueixa llei contra la violència de gènere, o que fa a penes dos dies es va publicar per 
part de la Conselleria de Justícia que finalment Mislata ja té partit judicial, aqueixa sala 
per a poder atendre les víctimes de delicte; aqueixa triple corona de principis, 
democràcia, llibertat i igualtat, és el que configura el que som: *mislateros, valencians, 
espanyols i europeus. 

 
 Destaca que la Constitució Espanyola, a més del que el PP esmenta en la seua 

moció, estableix també altres aspectes que consideren igual de rellevants, des de la 
moderació, l'enteniment, la pluralitat i la inclusió de tots i totes, com és l'aplicació dels 
criteris al mèrit i capacitat, igualtat d'oportunitats, la salvaguarda dels drets socials, i, 
com no, aqueixa defensa i protecció dels més desfavorits, que no s'ha d'oblidar, sempre 
salvaguardant i protegint abans de res als nostres majors i als nostres infants i, 
mitjançant aqueixa llei d'igualtat i de lluita contra la violència de gènere, a les nostres 
dones. Afirma que aquest govern és patriota de la paraula i en la defensa dels drets, i 
això els reafirma com a espanyols i com a europeus. Diu que en mirar del segle XX el 
continent americà va ser definit com a arsenal de les democràcies; hui, amb 
personatges com Trump, Europa ha d'agafar en el segle XXI aquest testimoni d'última 
defensa de la democràcia, i Espanya no ha de caure en el parany que plantegen els 
populismes. Afig que estem últimament acostumats al fet que pretenen resoldre 
problemes complexos amb solucione simples, o en ocasions injustes i li diu al Sr. López 
*Bronchud que medite el que representa el PP i els valors que defensa, i el que diu 
aqueixa moció que han presentat, perquè pot deixar pel camí orfes a aqueixa ciutadania 
demòcrata majoritària que pobla les nostres ciutats, en aquest cas Mislata, per a 
competir en una carrera per aqueix vot d'extrema dreta. Reitera que votaren a favor i 
que vol acabar dient que defensen la convivència social, la neutralitat institucional i els 
símbols nacionals, consideren que no és necessari colpejar-se en el pit, són valencians, 
són espanyols i són europeus però demana per favor que es tinga en compte i no 
s'oblide dels més desfavorits; espanyols sí, però sempre en defensa dels més 
desfavorits. 

 
 Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, amb 19 vots a favor (Grup PSOE, grup 

Popular i grup Ciutadans-Mislata) i 1 abstenció (grup Compromís per Mislata), va 
adoptar el següent acord: 

  
 
  EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
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 En el Preàmbul de la Constitució de 1978 es declara la voluntat de la Nació 

espanyola de “garantir la convivència democràtica dins de la Constitució i de les lleis”, 
per tal raó, l'article 1.1 CE considera com a valors superiors de l'ordenament jurídic “la 
llibertat, la justícia, la igualtat i el pluralisme polític”, de manera que al nostre país s'ha 
d'assegurar que puguen conviure en llibertat i igualtat persones que tinguen opinions 
polítiques i conviccions ideològiques molt diferents, sempre que respecten els drets i 
llibertats dels altres i es moguen dins del marc constitucional i legalment establit. 

 
 Els símbols nacionals reflecteixen qui som, són expressió de la convivència 

comuna de tots els ciutadans al llarg de la història d'Espanya i ens identifiquen davant 
la resta del món. Representen la nació com a pàtria comuna i indivisible de tots els 
espanyols, fomenten l'adhesió emocional cap a la nostra pàtria i, al temps, mostren la 
diversitat i riquesa cultural de les Comunitats Autònomes, municipis, províncies i illes 
que la integren. 

 
 Després de l'aprovació de la Constitució, la bandera, l'escut i l'himne nacionals 

tenen regulat el seu ús. Així, la Llei 33/1981, de 28 d'octubre, que regula l'ús de la 
bandera d'Espanya i d'altres banderes i ensenyes, plasma la importància del nostre 
distintiu més conegut que simbolitza la nació, és signe de la sobirania, independència, 
unitat i integritat de la pàtria i representa els valors superiors recollits en la Constitució. 

 
 Precisament per la transcendència que els símbols nacionals i oficials tenen en 

la societat, és necessari garantir que les Administracions Públiques mantinguen la 
neutralitat institucional en el seu ús, ja que estan obligades a ser objectives i vincular-
se necessàriament als principis de legalitat i interdicció de l'arbitrarietat, tant per mandat 
de la Constitució (articles 9.3 CE i 103.1 CE), com en el cas de les entitats locals, per 
l'expressament disposat en l'article 6 de la Llei 7/1985 reguladora de les Bases del règim 
local. 

 
 Les institucions ha de ser un lloc de trobada i de debat d'idees, de totes les idees, 

siguen les que siguen i per a això és fonamental preservar la neutralitat, l'objectivitat i 
la imparcialitat. Els espais públics, les nostres places, les nostres platges, les rotondes, 
els carrers públics de Catalunya i de la resta d'Espanya han de ser espais de llibertat, 
de convivència, de neutralitat, però el nacionalisme que governa pretén expulsar-nos 
als demòcrates dels nostres pobles, ens vol fora de les nostres festes majors, fora de la 
vida pública i bandejats, ens fan el buit social i també econòmic i cultural. 

 
 Perquè l'espai públic siga respectuós amb els valors i principis constitucionals, 

un lloc per a la convivència de tots els espanyols, per a la concòrdia i no per a la desunió, 
el Grup Municipal del Partit Popular de Mislata sotmet a la consideració del Ple de la 
Corporació. 
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 S'acorda: 
 
 1. Reclamar el valor indubtable dels nostres símbols constitucionals com a 

màxima expressió de la convivència plural en la unitat d'Espanya i proclamar l'orgull que 
constitueix la seua exhibició. 

 
 2. Instar al Govern de la Nació, a suplir el buit normatiu existent entre el retret 

penal de les conductes d'ultratge i el mandat legal que insta a les autoritats públiques a 
corregir les infraccions contra els símbols representatius nacionals, -també autonòmics, 
forals i locals-, amb la urgent aprovació d'una norma de caràcter general que protegisca 
i garantisca la neutralitat institucional de l'espai públic, com a servei públic apropiat per 
a l'ús comú que a tots correspon, lliure de *imposiones partidistes. 

 
 3. Donar trasllat d'aquests acords a la Presidència i Vicepresidència del Govern, 

a la ministra de Política Territorial i Funció Pública i a la Junta de Govern de la Federació 
Espanyola de Municipis i Províncies. Igualment, donar coneixement de l'aprovació 
d'aquesta moció, amb còpia d'aquesta, als mitjans de comunicació municipals, 
provincials i autonòmics, així com als mitjans de comunicació del propi Ajuntament de 
Mislata i igualment a les associacions veïnals del municipi i a la Coordinadora veïnal de 
Mislata, als Portaveus dels Grups Parlamentaris de la Cambra autonòmica i a la Junta 
de Govern de la FVMP. 

 
 
 
 7. MOCIÓ DEL GRUP POPULAR PER A LA INCLUSIÓ D'UNA BONIFICACIÓ 

EN L'ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE L'IMPOST SOBRE 
CONSTRUCCIONS, INSTAL·LACIONS I OBRES  

 
 Es dóna compte del dictamen de la Comissió Informativa i de Control d'Interior i 

Benestar Social, favorable a la Moció del grup municipal Popular per a la inclusió d'una 
bonificació en l'ordenança fiscal reguladora de l'impost sobre construccions, 
instal·lacions i obres. 

 
En un primer torn d'intervenció, pren la paraula el portaveu del grup Popular, Sr. 

López Bronchud, per a exposar la presa d'acords. 
 
 A continuació, pren la paraula el portaveu del grup Ciudadanos-Mislata, Sr. 

González Murgui, que comença dient que el seu grup polític és sensible al que es 
manifesta en la moció i que comparteixen l'esperit i la forma, per la qual cosa votaran a 
favor d'aquesta; a més, diu, entén que en l'adopció d'acords diga “Modificar, previs els 
informes tècnics oportuns” ja que creuen que és una qüestió vital que d'alguna manera 
ve a definir el marc estricte de l'adopció d'acords. 
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 Pren la paraula el portaveu del grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i diu 

que en els punts 2 i 3 de l'ordre del dia han votat a favor perquè el seu grup entén que 
a vegades municipalitzar serveis públics és positiu per a guanyar en eficiència, en 
eficàcia i a vegades fins i tot en la millora de les condicions laborals dels propis 
treballadors, però és evident que les administracions públiques no poden arribar a certs 
sectors i certes activitats, i és ací on aqueixa iniciativa privada ha d'actuar amb especial 
atenció; en aquest sentit, diu que les administracions públiques tenen l'obligació de 
facilitar i promocionar aqueixa iniciativa, i la proposta que porta el PP el que proposa 
realment és això, per la qual cosa estan absolutament d'acord i votaran a favor 
d'aquesta. 

 
 En representació del grup Popular intervé el Sr. Martínez Montoro, que diu que 

tornen a portar al Ple una altra moció en benefici del comerç local de Mislata, que és un 
dels pilars del grup Popular del present mandat, la defensa i el suport al comerç local, 
ja que el seu grup entén que és la base de l'activitat econòmica i d'ús del municipi de 
Mislata. En aquest sentit, diu que el seu grup ha presentat diverses mocions, com per 
exemple la moció que recollia 20 mesures de suport a aquest, una altra en la qual se 
sol·licitava la supressió de la taxa sobre la llicència d'obertura d'establiments, una altra 
que sol·licitava la creació d'una bossa d'ajudes, i la més recent que sol·licitava una 
subvenció per a afavorir l'emprenedoria, per la qual cosa és evident la línia de suport i 
foment d'aquest comerç local per part del seu grup. 

 
 Continua dient que la moció que porten en aquesta ocasió al ple tracta en síntesi 

de modificar l'ordenança fiscal de l'ICIO introduint una bonificació del 95% a favor de 
les construccions, instal·lacions o obres que fomenten l'ocupació conforme al que 
estableix la pròpia Llei Reguladora d'Hisendes Locals, ja que per tots és conegut que 
Mislata no compta amb un extens polígon, per la qual cosa és el comerç local el 
generador d'ocupació i riquesa de Mislata. Per això, continua, l'Ajuntament i altres 
administracions locals són les que han d'afavorir o facilitar la creació de llocs de treball, 
facilitant en la mesura que siga possible l'activitat del comerç local, en aquest sentit, és 
lògic que si un comerç augmenta la seua plantilla i necessita augmentar o reformar el 
seu local, l'Ajuntament li atorgue certes facilitats per a aconseguir-lo, i aquesta 
possibilitat de bonificar al 95% l'impost del *ICIO el recull la pròpia Llei d'Hisendes Locals 
en el seu art. 103.2.a); en aquest sentit vol assenyalar que són molts els municipis que 
ja han adoptat aquesta mesura i han implementat aquesta bonificació en els seus 
ordenances i, per la qual cosa s'ha pogut informar, en aquests municipis els comerciants 
agraeixen aquestes mesures. 

 
 En definitiva, diu que es tracta d'una proposició bastant senzilla, clara i concisa, 

i vol agrair als companys del grup Ciutadans i grup Compromís el seu vot favorable, i 
afig que espera que l'equip de Govern també done suport a la mesura. 
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 En primer torn d'intervenció, no fa ús de la paraula la portaveu del grup PSOE, 

Sra. Martínez Mora. 
 
 En segon torn d'intervenció, no fan ús de la paraula els portaveus dels grups 

Ciutadans, Compromís i Popular. 
 
 En el segon torn d'intervenció, del grup PSOE pren la paraula el Sr. Catalá 

Martínez, que comença dient que aquesta moció ja està recollida en l'ordenança, i 
procedeix a la lectura del punt 1 de la presa d'acords que proposa el grup Popular, i a 
continuació llig l'art. 103.2.a) al qual es fa referència i que diu “Les ordenances fiscals 
podran regular una bonificació de fins al 95 per cent a favor de les construccions, 
instal·lacions o obres que siguen declarades d'especial interés o utilitat municipal per 
concórrer circumstàncies socials, culturals, històric artístiques o de foment de l'ocupació 
que justifiquen tal declaració”. 

 
 A continuació, procedeix a llegir l'art. 5.5 de l'Ordenança Fiscal Reguladora de 

l'Impost sobre Construccions, Instal·lacions i Obres de Mislata que diu: “A l'empara 
també del que es preveu en l'art. 103.2.a) del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei de les Hisendes Locals es concedirà una 
bonificació del 95% de la quota de l'impost a favor de les construccions, instal·lacions i 
obres que siguen declarades d'especial interés o utilitat municipal per concórrer 
circumstàncies socials, culturals, històric-artístiques o de foment d'ocupació que 
justifiquen tal declaració”. 

 
 Atenent a l'exposat, afirma, l'ordenança municipal diu literalment el mateix que 

evoca l'art. 103.2.a, article al qual fa referència el punt 1 de la presa d'acords de la moció 
del grup Popular; llavors, com en la nostra ordenança ja està recollit textualment, ell 
creu que el convenient seria que el grup proponent procedira a la retirada de la moció, 
que si la retiren perfecte, però si no la retiren el seu grup no sap llavors bé com prendre 
el sentit del vot, i diu que una opció seria que l'Alcaldia ampliara les opcions de vot per 
a poder votar-la com repetida. 

 
 Una vegada finalitzada la intervenció del grup PSOE, el Sr. López Bronchud, 

demana intervindre però el Sr. Alcalde li diu que no hi ha dret a rèplica, al que el Sr. 
López Bronchud li contesta que sí que té dret per al·lusions, però el Sr. Alcalde matisa 
dient-li que el que hi ha hagut és un intercanvi d'opinions; el Sr. López Bronchud demana 
llavors que vol que conste en acta que no té dret a rèplica; a continuació el Sr. Alcalde 
li diu que una altra cosa és que ell vulga retirar la moció, perquè llavors si tindria dret a 
parlar, però el Sr. López Bronchud li respon que no retiraran la moció i que hi ha una 
altra opció per a poder fer ús de la paraula, i és canviant el sentit del seu vot; tot seguit 
anuncia que el seu grup votarà evidentment a favor però que ell s'absté, i li demana al 
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Sr. Alcalde que li done els minuts que li corresponen per a explicar el motiu del canvi 
del sentit del seu vot. 

 
 A continuació, el Sr. alcalde li concedeix la paraula i el Sr. López Bronchud 

comença dient que l'al·lucinant és que el grup PSOE no intervinga en primera 
intervenció, provocant que el Partit Popular no puga parlar; a continuació aclareix que 
l'ordenança parla de noves construccions, i la moció parla dels comerços existents que 
vulguen fer obres; conclou dient que s'abstindrà perquè l'ordenança a la qual fa 
referència parla de nova planta i no dels comerços existents, que és el que realment es 
demana en la moció, i assenyala que el que passa és que al grup PSOE no li interessa 
posar-lo en pràctica, per la qual cosa els demana que siguen valentes i voten en contra; 
reitera que s'abstindrà respecte a una moció que defensa i que els seus companys 
votaran a favor, i demana a tots que quan es tracte de protegir i cuidar al comerç s'hauria 
de ser més seriós. 

 
 
 Pren la paraula el Sr. Catalá Martínez per a exposar el sentit del vot del seu grup 

atés que no es procedirà a la retirada de la moció, i torna a repetir que el que diu 
literalment la moció ja està recollit en l'ordenança, que una altra cosa és que el grup 
Popular volguera presentar una cosa diferent del que realment ha presentat i una altra 
cosa també diferent és el que es diu en l'exposició de motius o s'explica en el ple; en 
aquest sentit, la qual cosa tindrien llavors que haver fet és reconéixer que el que s'ha 
reflectit en la presa d'acords no és possiblement el que ells volien plantejar a aquest ple, 
i per tant cree també que el seu haguera sigut la retirada de la moció, màximament quan 
aquesta mateixa circumstància s'ha tirat en cara respecte d'una altra moció que també 
s'ha debatut en Ple. 

 
 Finalitza dient que lloc que no es retira la moció i atés que ells entenen que està 

literalment recollida en l'ordenança, el seu grup votarà a favor, ja que votar qualsevol 
altra cosa els sembla que no tindria sentit. 

 
 Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, amb 19 vots a favor (Grup PSOE, 4 vots 

del grup Popular, grup Compromís per Mislata i grup Ciudadanos-Mislata) i 1 abstenció 
(grup Popular), va adoptar el següent acord: 

 
   
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
 
 La Constitució Espanyola, a través dels seus articles 133.2 i 142, faculta a les 

Corporacions locals el seu finançament mitjançant tributs propis. En la mateixa línia que 
ho estableix la nostra Carta Magna, la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les Bases 
de Règim Local indica en el seu article 106 que “les entitats locals tindran autonomia 
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per a establir i exigir tributs d'acord amb el que es preveu en la legislació de l'Estat 
reguladora de les Hisendes Locals”. A més afig que les entitats locals exerciran a través 
de les Ordenances fiscals la seua potestat reglamentària en matèria tributària. Per part 
seua, l'article 38.1 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el 
text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals assenyala que “les entitats locals 
exigiran els impostos previstos en aquesta llei sense necessitat d'acord d'imposició, 
excepte els casos en els quals aquest acord es requerisca per aquesta”. Però finalment, 
és l'article 59.2 de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals el que possibilita 
l'establiment d'aquest impost en assenyalar que “Així mateix, els ajuntaments podran 
establir i exigir l'Impost sobre Construccions, Instal·lacions i Obres i l'Impost sobre 
l'Increment de Valor dels Terrenys de Naturalesa Urbana, d'acord amb aquesta llei, les 
disposicions que la desenvolupen i les respectives ordenances fiscals”. 

 
 Com s'ha dit anteriorment, cada ajuntament té competència per a establir el 

relatiu a aquest impost, sempre dins del marc fixat per la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals. Són molts els ajuntaments veïns a Mislata els que recullen certes 
bonificacions en la quota tributària d'aquest impost per diferents motius. 

 
 No obstant això, l'Ordenança fiscal, reguladora de l'Impost sobre Construccions, 

Instal·lacions i Obres de Mislata recull exclusivament l'exempció recollida en l'art. 100.2 
de la *LRHL respecte de “la realització de qualsevol construcció, instal·lació o obra, de 
la qual siguen amos l'Estat, les Comunitats Autònomes o les Entitats Locals, que estant 
subjectes a aquest, vagen a ser directament destinades a carreteres, ferrocarrils, ports, 
aeroports, obres hidràuliques, sanejament de poblacions i de les seues aigües residuals, 
encara que la seua gestió es duga a terme per Organismes Autònoms, tant si es tracta 
d'obres d'inversió nova com de conservació”. 

 
 Des del Grup Popular entenem que és d'especial importància l'establiment 

progressiu de les bonificacions en aquesta Ordenança fiscal conforme al que s'estableix 
en l'art. 103.2 de LRHL. 

 
 El Grup Popular entén que el comerç local és la base de l'activitat econòmica i 

d'ús del nostre municipi i, per aqueix motiu, des del principi del present mandat, ha 
mantingut una línia propositiva per a afavorir el seu auge. En aquest sentit es va 
presentar una moció que recollia 20 mesures de suport al comerç local, una altra moció 
en la qual se sol·licitava la supressió de la taxa sobre llicència d'obertura d'establiments, 
una altra moció en la qual se sol·licitava la creació d'una bossa d'ajudeu en suport al 
comerç local o, recentment, una altra moció en què sol·licitava una subvenció per a 
afavorir l'emprenedoria. 

 
 En aquest cas, mitjançant la present moció, sol·licitem la incorporació d'una 

bonificació en l'Ordenança fiscal reguladora de l'Impost sobre Construccions, 
Instal·lacions i Obres, en el sentit del que s'estableix en l'art. 103.2.a) de la *LRHL, el 
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qual indica que es pot establir “una bonificació de fins al 95% a favor de les 
construccions, instal·lacions o obres que siguen declarades d'especial interés o utilitat 
municipal per concórrer circumstàncies socials, culturals, històric artístiques o de foment 
de l'ocupació que justifiquen tal declaració. 

 
 D'aquesta manera, sol·licitem, previs els informes tècnics oportuns, la 

incorporació d'una bonificació del *ICIO del màxim permés per la Llei, és a dir un 95% 
sobre la base del foment d'ocupació. 

 
 S'acorda: 
 
 1. Modificar, previs els informes tècnics oportuns, l'Ordenança fiscal reguladora 

de l'Impost sobre Construccions, Instal·lacions i Obres, introduint una bonificació del 95% 
a favor de les construccions, instal·lacions o obres que fomenten l'ocupació, conforme 
al que s'estableix en l'art. 103.2.a) de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 

 
 2. Donar coneixement de l'aprovació d'aquesta moció als mitjans de comunicació 

municipals, provincials i autonòmics, així com als mitjans del propi Ajuntament de 
Mislata i igualment a les associacions veïnals del nostre poble. 

 
 
 
  
 
 
 Part dedicada al control dels altres òrgans de govern. 
 
 8. CONEIXEMENT DE LES RESOLUCIONS DE L'ALCALDIA-PR ESIDÈNCIA I 

ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN ADOPTATS DES DE LA SES SIÓ DE 27 DE 
DESEMBRE DE 2018 

 
  En compliment del que disposa l'art. 42 del vigent Reglament 

d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, s'adona de les 
resolucions adoptades per l'Alcaldia-Presidència, així com dels acords adoptats per la 
Junta de Govern des de la sessió ordinària celebrada el 27 de desembre de 2018. 

 
 9. PRECS I PREGUNTES 
 
El Sr. Gil i Marín diu que en premsa aquesta setmana han vist que hi ha municipis 

on hi ha beneficiaris que han començat a cobrar la renda valenciana d'inclusió, i al seu 
grup els agradaria saber si a Mislata també els beneficiaris han començat a cobrar 
aquesta renda. 
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 El Sr. alcalde li diu que creu que si, encara que que no li sap donar la dada 
concreta però, que en qualsevol cas, en la pròxima Comissió d'Interior no hi haurà cap 
problema a donar-li coneixement de quants han cobrat la renda valenciana d'inclusió.
  

 
El Sr. Sanchis Navarro diu que li agradaria saber l'ús que se li donarà a l'antiga 

llar del mercat. 
 
 El Sr. alcalde li respon dient que, com tots saben, està en procés de rehabilitació, 

i en principi l'ús serà formatiu encara que, evidentment, al llarg del temps s'anirà 
adaptant a les qüestions que l'Ajuntament necessite. 

 
El Sr. Gandia Escorihuela diu que li agradaria saber si el museu de l'horta, on 

s'està emmagatzemant la gespa sobrant dels camps de futbol, està recepcionat per part 
de l'Ajuntament. 

 
El Sr. alcalde li diu que no li sap respondre a aquesta qüestió i que en les 

comissions d'urbanisme el tècnic corresponent el podrà informar adequadament. 
 
El Sr. Martínez Montoro diu que vol fer un prec, i és que el grup Popular va 

sol·licitar una modificació de l'ordenança de la llicència d'obertura d'establiments i una 
moció respecte a una modificació de la taxa d'expedició de documents administratius, 
daten de febrer i de març de 2016, van ser aprovades per aquest Ple, i estem en 2019 
i res s'ha fet sobre aquest tema, per tant, preguen que s'inicien els tràmits per a dur a 
terme aqueixos acords plenaris. 

 
El Sr. López Bronchud diu que fa uns mesos va preguntar qui era el responsable 

dels mitjans de comunicació i se li va respondre que la Sra. Martínez Mora, i també 
saben que s'ha celebrat una mesa de contractació i que ja està l'adjudicació per a poder 
contractar a un tècnic, i segons els han traslladat alguns dels col·laboradors històrics de 
l'emissora de ràdio municipal, no s'està posant en marxa la programació d'aquesta; afig 
que són coneixedors de la situació per la qual està travessant la ràdio, i la seua plantilla 
en particular, i ho diu per a evitar qualsevol tipus d'especulacions sobre aquest tema, 
però el que els col·laboradors de la ràdio els demanen que pregunten per què no està 
funcionant i quan tindrà normalitat com era habitual. 

 
 Contesta a la pregunta la Sra. Martínez Mora i diu que del procediment de 

contractació són tots coneixedors, i saben perfectament el tipus de licitació que es va 
fer, així mateix, els diu que tenen a la seua disposició al departament de contractació 
per a poder veure l'expedient i indagar de per què ha començat ja o per què no, els 
convida al fet que ho facen, i afig que els col·laboradors estan totalment informats. 
Conclou dient que el que el govern municipal vol és que com més prompte millor 
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comence a funcionar, ja que no es tracta d'un criteri polític del govern, sinó que aquest 
contracte ha sigut un tema tediós, i el que desitgen és que estiga en funcionament. 

 
 I sense més assumptes a tractar, a les vint-i-dues hores, per l'Alcaldia-

Presidència s'alça la sessió, de tot la qual cosa s'estén la present acta, que signa el Sr. 
alcalde-president, amb mi el secretari que en done fe. 

 
 
L'ALCALDE                                                                                  EL SECRETARI 
 
 


